
Høringssvar fra Beboer- og pårørenderåd Violskrænten og Grønnegården 

VPU 3. 

Rådet mener at det er vigtigt at opkvalificere medarbejderne fagligt, så de har den 

nødvendige faglighed til at løse de faglige udfordringer hos beboerne, der bliver mere og 

mere komplekse.  

Der er frem til nu, gjort en stor indsats for at sikre en løbende opkvalificering af 

medarbejderne, og vi er bekymret for om denne opkvalificering kan fortsætte med den 

foreslåede besparelse.  

En manglende opkvalificering vil gå ud over beboerne, men også i forhold til rekruttering og 

fastholdelse af personalet. 

 

VPU 5. 

Besparelse indenfor demensområdet vil kunne påvirke at beboere med demens ikke 

længere kan få den nødvendige faglige behandling, som vil gavne dem. Dette bekymrer 

rådet, da antallet af demente stiger.   

 

VPU 6. 

Rådet mener at det er bekymrende hvis der ikke længere er en fast teknisk serviceleder på 

vores plejecenter. Vi frygter at det kan medføre et øget brug af eksterne håndværkere som 

beboerne kommer til at skulle betale. Der er også en bekymring for at vor skønne 

udeområder vil forfalde ved denne besparelse. 

 

VPU 12. 

Vi er naturligvis alle imod forringelser i vores næres livskvalitet og vi er derfor imod 

besparelser på klippekortområdet. 

Vi mener ikke at klippekortsordningen skal afskaffes, da det kan få store konsekvenser for de 

svageste beboere. 

Afskaffelse af klippekortsordningen kan betyde, at specielt beboerne med svagt netværk vil 

opleve ensomhed og ikke får mulighed for at deltage i aktiviteter. 

De svageste ældre, som på nuværende tidspunkt får ydelsen vil/kan måske ikke deltage i 

fællesarrangementer. 

Hvis klippekortsordningen afskaffes, vil det være en god ide at bibeholde en pulje til særlig 

opmærksomhed overfor de svageste beboere. 

 

Med venlig hilsen Beboer- og pårørenderåd, Violskrænten og Grønnegården, August 2023. 


